

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 939b08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President calls for an end to all violence in Gaza

Strasbourg, 29.12.2008 - The President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, Lluís Maria de Puig, today called for an end to all violence in Gaza. He condemned the rocket attacks from Gaza into Israel by the Hamas movement and the air strikes by Israel on Gaza leading to a disproportionate number of casualties.

"Violence, destruction and death will never resolve the Middle East problem. On the contrary, they will lead to more violence and death. The only solution is a political one: renewing the ceasefire, dialogue and negotiations. The Assembly, which has always stood for peace and human rights, cannot accept the deadly escalation of the last hours".

He recalled the presence of Israeli parliamentary observers and Palestinian parliamentarians at Assembly Part-Sessions and their participation in the Assembly Tripartite Forum on issues of common concern for the region. 'There should be an immediate end to all hostilities and no further violent escalation of any kind' declared the President. "The Assembly stands ready to help both sides reach a peaceful solution if they have the political will to do so."

Le Président de l'APCE appelle à l'arrêt des violences à Gaza

Strasbourg, 29.12.2008 – Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe, Lluís Maria de Puig, a appelé aujourd'hui à mettre fin à toutes les violences à Gaza. Il a condamné les tirs de roquettes du mouvement du Hamas, de Gaza en direction d'Israël, et les bombardements israéliens sur Gaza qui ont fait un nombre de victimes sans précédent.

« La violence, la destruction et la mort ne résoudront jamais le problème du Proche Orient. Elles se solderont au contraire par toujours plus de violence et de morts. La solution ne peut être que politique : il faut rétablir le cessez le feu, rouvrir le dialogue et reprendre les négociations. L'Assemblée, qui s'est toujours prononcée en faveur de la paix et des droits de l'homme, ne saurait accepter l'escalade meurtrière des dernières heures ».

Le Président de l'Assemblée parlementaire a rappelé la présence d'observateurs parlementaires israéliens et de parlementaires palestiniens aux parties de sessions de l'Assemblée et leur participation au Forum tripartite de cette dernière sur des questions d'intérêt commun pour la région. « Il faut immédiatement mettre fin à toutes les hostilités et éviter toute nouvelle escalade de la violence » a déclaré le Président. « L'Assemblée est prête à aider les deux parties à trouver une solution pacifique si tant est qu'elles en aient la volonté politique ».

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).